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Toerisme Vlaanderen  -  Bevraging logies- en recasector

Om de impact van de crisis op de logiessector in Vlaanderen in kaart te brengen, voerde 
Toerisme Vlaanderen inmiddels in de zomer van 2020 een eerste bevraging uit bij de 
Vlaamse logiesaanbieders. Begin 2021 werd een tweede, soortgelijke enquête van de 
Vlaamse logiesuitbaters afgenomen. Deze bevragingen moeten Toerisme Vlaanderen in 
staat stellen een goed zicht te hebben op de huidige economische gezondheid binnen alle 
logiesvormen. Het gaat meer bepaald om  de impact op de bezettingsgraad, balans, 
investeringen, personeelsinzet  maar ook wijzigingen en kansen naar verdienmodel toe 
werden bevraagd.

Begin 2021 kwam uit de bevraging alvast naar voren dat bijna twee derde van de 
Vlaamse logies 2020 heeft afgesloten met rode cijfers terwijl een kleine 30 procent break 
even gedraaid heeft en slechts een heel kleine minderheid winst kon maken.

Ik heb vernomen dat Toerisme Vlaanderen begin 2022 in samenwerking met Horeca 
Vlaanderen, de provincies en de kunststeden een derde bevraging heeft georganiseerd 
die de actuele impact van de coronacrisis op zowel de Vlaamse logies- als recasector in 
kaart wil brengen. Uitbaters konden tot 11 februari de vragenlijst invullen.

1. Kan de minister de voornaamste bevindingen van deze derde bevraging toelichten?

2. Welke bevindingen komen uit deze bevraging naar voren specifiek voor wat de West-
Vlaamse logies- en recasector betreft?

3. Welke evoluties zijn er merkbaar ten opzichte van de resultaten van de eerdere 
bevragingen bij de (West-)Vlaamse logiesuitbaters?

4. Plant Toerisme Vlaanderen en/of Westtoer specifieke acties en/of initiatieven in 
navolging van de resultaten van deze bevraging? Zo ja, welke?

5. Welk beeld schetsen de resultaten van deze bevraging over de actuele tewerkstelling 
in zowel logies- als recasector in Vlaanderen en specifiek West-Vlaanderen?

6. Welke beleidsconclusies trekt de minister uit de resultaten van deze bevraging?
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1. De derde bevraging werd door 20% van het aangeschreven logiesaanbod in 
Vlaanderen ingevuld. Voor de reca zijn er jammer genoeg te weinig respondenten, 
slechts een 260-tal, om representatief te zijn voor de sector. Alle uitspraken en 
bevindingen gaan dus over de logiessector.

Op het moment van de bevraging waren 81% van de logies actief (open of in jaarlijks 
verlof). 10% is gesloten maar opent later op het jaar en 7% is deels gesloten (logies 
of recagedeelte). De belangrijkste redenen voor deze (tijdelijke) sluiting zijn 
economisch: te weinig vraag of niet rendabel door de maatregelen. 

44% van de logies heeft steun aangevraagd in 2021. Vooral de hostels en 
jeugdverblijven, de hotels en de grotere B&B’s.

Bij de jaarbalans 2021, geeft 38% aan verlies gemaakt te hebben, 38% haalde net 
voldoende omzet en 23% geeft aan winst gemaakt te hebben.

Qua personeelsbezetting is er een daling in het aantal personeelsleden ten opzichte 
van 2019: in 2019 waren er gemiddeld 14 personeelsleden, in 2021 13, gespreid over 
alle mogelijke contractvormen. 22% van de logies mét personeel geeft aan 
onvoldoende personeel te hebben om het logies vlot draaiende te houden. De 
belangrijkste reden waarom hun personeelstekort niet ingevuld wordt, zijn het 
onvermogen om voldoende (geschikte) kandidaten te vinden op de arbeidsmarkt.

De meerderheid van de logies is bezig met duurzame investeringen. In de toekomst 
staan vooral investeringen voor laadpunten voor elektrische voertuigen en batterijen 
om groene stroom op te slaan op de planning. Een vijfde van de logiesuitbaters gaf 
wel aan weinig zicht te hebben op hun energie- en/of waterverbruik. 

Voor 2022 voorziet 38% van de uitbaters winst te maken, 11% uit te komen op een 
negatief resultaat en 51% voldoende omzet te halen om de kosten te dekken. Uitbaters 
verwachten prijsstijgingen van zowel logies als voedsel en maaltijden en een verdere 
toename van de lastminute boekingen.  

2. West-Vlaanderen volgt in grote lijnen de rest van Vlaanderen en toont geen grote 
afwijkingen in hun antwoorden. 

3. We zien een heropleving van de activiteiten: 

Veel meer logies zijn (terug) actief dan in begin 2021. Toen gaf 38% van de logies aan 
gesloten te zijn op het moment van de bevraging. De redenen voor de sluiting waren 
ook eerder welzijn en gezondheid van personeel en gasten. 

We zien dat ook veel minder logies steun hebben gekregen (44% in plaats van 66%) 
en ook minder afhankelijk zijn van de steun om te overleven. 

In 2020 kwam 63% van de logies uit op een negatief jaarresultaat, in 2021 daalde dit 
met 25 procentpunt naar 38%.



Een minder positieve evolutie is dat meer dan de helft van de ondernemers 
prijsstijgingen verwachten in 2022. Bij de vorige bevraging was dit nog maar een 
kwart. 

Ook hier volgt West-Vlaanderen de rest van Vlaanderen.

4. De beste manier om onze toeristische logies te ondersteunen is om ervoor te zorgen 
dat hun omzet kan terugkeren naar het niveau van voor de crisis. 

Toerisme Vlaanderen zal de komende maanden dan ook inzetten op de promotie naar 
en conversie van het buitenlands toerisme.  

5. Zoals in vraag 1 gezegd, geeft 22% van de logies die met personeel werken aan 
onvoldoende personeel te hebben om het logies vlot te laten draaien. Vooral bij de 
hotels zien we dit sterk waar één derde een tekort aangeeft. Tijdens de Corona-periode 
is veel van het vaste personeel vertrokken, en vacatures raken niet ingevuld.  

In West-Vlaanderen geeft 24% van de logies die met personeel werken aan 
onvoldoende personeel te hebben. Ook hier is dit tekort het sterkst voelbaar in de 
hotels gevolgd door de hostels.  

6. Uit de resultaten blijkt duidelijk dat de steun die aan de toeristische logiessector werd 
gegeven om de crisis te overleven nodig was en ook op de juiste manier is ingezet 
geweest. 

Voor de toekomst trek ik twee grote conclusies: 
- Qua ondersteuning moeten we de omslag maken van economische 

steunmaatregelen naar promotie- en conversieacties gericht op buitenlandse 
bezoekers. Deze omslag is bezig en wordt geflankeerd door een sterk pakket 
relance-investeringen.

- Het vinden van voldoende geschikt personeel komt als een belangrijk knelpunt 
naar voren. Dit valt niet binnen mijn bevoegdheid, maar ik zal deze bezorgdheid 
zeker aankaarten bij collega Crevits, bevoegd voor werk.  


